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Írásbeli kérdé s

Dr. Kövér László ,

az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése alapján, valamint az egyes házszabály i
rendelkezésekről szóló 46/1994. (IX. 30.) OGY határozat 91 . §-a alapján kérdést kívánok
benyújtani dr. Navracsics Tibor közigazgatási és igazságügyi miniszterhez, mint a
kormányzati minőségpolitikáért és személyzetpolitikáért felelős miniszterhez

„Miért fosztották meg a köztisztviselőket az őket megillető jubileumi jutalomtól? ”

címmel. A választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr!

Önök a jó állam megteremtésének zálogaként hivatkoznak úton- útfélen arra, hog y
kormányzati cél az erős nemzettudatra épülő és értékelvű közszolgálati tisztviselő i hivatás
megteremtése. Ehhez pedig — legalábbis szavakban — kiszámítható életpályát kívánna k
nyújtani, társadalmi megbecsülést és stabilitást ígérnek .

Ehhez képest a közszolgálati tisztvisel őkről szóló 2011 . évi CXCIX. törvény — a közszolgálat i
tisztviselők teljes körére nézve — a jubileumi jutalomra jogosító szolgálati id ő megállapítására
vonatkozó szabályokat az érintettekre nézve súlyosan kedvezőtlenül alakította át [150. § (3)
bekezdés] .

Választókerületemben tájékozódva meggy őződtem arról, hogy intézkedésükkel olyan
köztisztviselőket fosztottak meg a méltán remélt juttatásuktól, akik például egy települési
polgármesteri hivatalban több mint 10-15 éve dolgoznak, e jogviszonyuk kezdetekor már töb b
éves vagy évtizedes munkaviszonnyal rendelkeztek, mégis elesnek a közszolgálat i
jogviszonyban töltött idő után járó jubileumi jutalomtól .

Érthetetlen számomra, hogy a folyamatosan növekvő kötelezettségek és a kormányzathoz
való lojalitás szempontját mindenek felett előtérbe helyező politikai irányítás mellett miért
nem volt lehetőség arra, hogy a sok éve az állampolgárok érdekében dolgozó köztisztvisel ők
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megtarthassanak egy olyan juttatási formát, amelynek esetében az elvonást még költségvetés i
szempontokkal sem lehet igazolni .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mitő l jó kormányzás az, amelyik a személyi állomány megbecsülését hirdeti, de tettei éppe n
ellenkező irányúak? Miért volt szükség arra, hogy a közszolgálatban már hosszú évek óta
szolgálatot teljesítő köztisztviselőket megfosszák a jubileumi jutalom lehet őségétő l azzal ,
hogy a szolgálati idő számításának szabályát — a jogviszonyuk fennállása közben —
átalakították?
Ha tényleg meg kívánnák becsülni a köztisztviselőket, a nyugdíjkorhatár emelésére tekintette l
miért nem biztosítja a törvény a 45 éves szolgálati idő után járó jubileumi jutalmat?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2012. július „ver``„
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